

Naama Al-Ariani in a few lines

Naama Hamad Al Aryani began her career as a teacher in 1971, then became the head of the kindergarten department. She is one of the founders of kindergartens in the country and the Kindergarten Development Center in Dubai. She then moved to be the director of the kindergarten and primary education department at the state level for 10 years, then the assistant dean of female student affairs at Zayed University. She contributed to the establishment of the college of education at the university, then became the director of the technical office of the Undersecretary of the Ministry of Education for 3 years. She then worked as the director of the foreign and private schools' department at the state level. The number of these schools at that year (2003) reached 308 schools subject to 16 educational curricula. Naama Al Aryani is considered the only Emirati woman to date to have received the French "Knight" award in 2006, which is the highest French medal with the rank of knight, and is given to those who provide distinguished educational services in the field of education. In the same year she won the kind of Bahrin Award for Distinguished women in the Arab world level, she was nominated for this award by Her Highness Sheikha Fatima bint Mubarak. This award requires that the nominee has won an international award, and she confirms the extent of her pride. With this award because it was nominated by the mother of the Emirates.

ناعمة العرياني في سطور

بدأت ناعمة حمد العرياني حياتها العملية كمعلمة في عام ١٩٧١ ثم وصلت الى رئيس قسم رياض الأطفال، وهي تعد من مؤسسى رياض الأطفال بالدولة ومؤسسى مركز تطوير رياض الأطفال بدبي، ثم انتقلت لتكون مديرة إدارة رياض الاطفال والتعليم الابتدائي على مستوى الدولة لمدة 10 سنوات، ثم مساعدة عميد شؤون الطالبات بالانتداب في جامعة زايد، وساهمت في تأسيس كلية التربية بالجامعة. ثم اصبحت مديرة المكتب الفني لوكيل وزارة التربية والتعليم لمدة 3 سنوات، ثم عملت مديرة لأدارة المدارس الأجنبية الخاصة على مستوى الدولة، وكان عدد هذه المدارس في عام (2003) يصل الى ٣٠٨ مدرسة تخضع لـ ١٦ نظاماً تعليمياً (منهجاً دراسياً)، وتعتبر ناعمة العرياني المرأة الإماراتية الوحيدة حتى الآن الحاصلة على جائزة «فارس» الفرنسية في عام ٢٠٠٦ وهي اعلى وسام فرنسي برتبة فارس، وتعطى هذه الجائزة لمن يقدم خدمات تربية متميزة في مجال التربية والتعليم، كما فازت في العام نفسه بجائزة ملك البحرين «المرأة المتميزة» على مستوى الوطن العربي، وكانت مرشحة لهذه الجائزة من قبل سمو الشيخة فاطمة بنت مبارك ويشترط لهذه الجائزة ان يكون المرشح لها حاصلا على جائزة عالمية، وهي تؤكد مدى اعترازها بهذه الجائزة لأنها جاءت بترشيح من أم الإمارات لها .

المؤتمرات واللجان

- مؤتمر الطفولة في الاسلام - ابوظبي
- مؤتمر اديكسل - دبي
- مؤتمر نيسا - دبي
- مؤتمر التكامل بين التعليم النظامي وغير النظامي - دبي
- مؤتمرات اساليب تدريس اللغة العربية - الشارقة
- مؤتمر المرأة العالمي - الاردن
- رئيسة لجان المقابلات في الاردن
- مؤتمر المرأة العالمي - الصين
- عضوه في منظمة الأمم المتحدة للطفولة
- عضوة في منظمة الثقافة والعلوم بباريس



Qualifications

- Bachelor In Education and Psychology
- High Diploma In Education
- High Diploma In Business Management
- High Diploma in schools Management

Conferences & Committees

- Childhood In Islam – Abu Dhabi
- EDEXCEL - Dubai NESAs Administrators – Dubai
- Symposium on the Integration between Regular & irregular Education – Dubai
- Teaching Techniques of Arabic Language – Sharjah
- Woman International - Jordan
- Head of interview committees in Jordan
- Woman International – Chania
- Member of the United Nations Children's Fund
- Member of the Organization of Culture and Science in Paris



ناعمة تتسلم جائزة «فارس» الفرنسية

المؤهلات العلمية

- بكالوريوس تربية وعلم نفس
- دبلوم عالي في التربية
- دبلوم عالي في ادارة الأعمال
- دبلوم عالي في الإدارة المدرسية